
 
Lajosmizse Város Önkormányzata 
I/7-15/2008. 
 
 
 
 
 
 

Képviselı-testület ülésének jegyzıkönyve 
2008. november 19. 

 
 
 
 
 
Az ülésen hozott rendeletek és határozatok száma és tárgya: 
 
 
Lajosmizse Város Önkormányzatának 24/2008.(…) rendelete Lajosmizse Város 
Önkormányzatának a lakásokról és helyiségekrıl szóló 28/2007.(X.24.) rendelet 
módosításáról 
 
 
 
168/2008. (XI.19.)   Lakhatási támogatás, albérleti hozzájárulás 

biztosítása 
169/2008. (XI.19.)  (zárt ülés) 
170/2008. (XI.19.)  (zárt ülés) 
171/2008. (XI.19.)  A Fekete István Általános Iskola átfogó 

beszámolója a 2007/2008-as tanévrıl 
172/2008. (XI.19.)     Temetıfejlesztési terv elfogadása 
173/2008. (XI.19.)     A Barackfesztivál támogatása 
174/2008. (XI.19.)     A Lovas rendezvények támogatása 
175/2008. (XI.19.)     Okmányirodai munkaállomás fejlesztése 
176/2008. (XI.19.)   Lajosmizse Város Önkormányzatának 2009. évi 

költségvetési koncepciója 
177/2008. (XI.19.)   Gyermekétkeztetési Alapítvány „Mindenki ebédel 

2009.” pályázata 
178/2008. (XI.19.)   Jelentés  a 2008. évi költségvetés  I-III. negyedévi 

végrehajtásáról 
179/2008. (XI.19.)  A Lajosmizsei Napközi otthonos Óvoda átfogó 

beszámolója a 2007/2008-as nevelési évrıl 
180/2008. (XI.19.)     TÁMOP-3.3.2./08/2 kódjelő pályázat beadása 
181/2008. (XI.19.)   A lajosmizsei Iskola tó területén lévı nádas 

learatása 
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J e g y z ı k ö n y v 
 
 

Készült: Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselı-testületének 2008. november 
               19-én a Városháza dísztermében megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak: Basky András polgármester, Dr.Adonyi Lajos alpolgármester, Apró 
                         Ferenc, Biró Tiborné, Dr.Csire Gézáné, Józsáné dr. Kiss Irén, Kele 
                         Attila, Kollár László, Koller Dániel, Marton Ferenc, Nagy Erzsébet, 
                         Oláh Attila, Rubos János, Sápi Tibor, Zsigó Viktor  képviselık (15 fı) 
 
Bejelentéssel távol: Dr.Cserényi Péterné, Dr.Nagy Károly képviselık 
 
Bejelentés nélkül távol:  Csorba József képviselı 
 
Az ülés kezdete: 14.07 óra 
 
Tanácskozási joggal meghívottak: 
Kutasiné Nagy Katalin  jegyzı 
Muhariné Mayer Piroska  aljegyzı 
Tengölics Judit   irodavezetı 
Dr.Szeberényi Gyula Tamás  jogász 
Turupuli Péterné   irodavezetı 
Nagy Judit    irodavezetı 
Rostás Anita    csoportvezetı 
Szilágyi Ödön    csoportvezetı 
Petényi Sándorné   csoportvezetı 
Földházi Tünde   tanácsos 
Veszelszkiné Nagy Erika  tagintézményvezetı 
Osbáth Barna    Ált.Isk.igazgató 
Kocsis Györgyné   Óvoda vez. 
Guti Istvánné    Müv.Ház ig. 
Baranyi Sándor   CKÖ elnök 
Bártfai Róbert    Lm.Vid.L.fıszerk. 
Mag István    OTP képv. 
Radosné Hajdu Tünde  OTP képv. 
Szabó Terézia    K&H képv. 
Patik Máté    K&H képv. 
Rigó Attila    K&H képv. 
Zvara Péter    Bag Hungary Alkusz Kft. képv. 
 
Jegyzıkönyv vezetık:  Nagy Imréné 
     Mezei Anett Krisztina 
 
 
Basky András polgármester: Tisztelettel köszöntöm megjelent képviselı-társaimat, 
vendégeinket. 
Mielıtt a napirendi pontok tárgyalására érnénk, egy pár mondatot szeretnék szólni az elmúlt 
idıszak eseményeirıl. 
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November 15-én  egy jól sikerült ünnepség volt városunk  15 éves évfordulója alkalmából. 
Benke László Lajosmizse város díszpolgára kedves felajánlást tett A Magyarok asztala címő 
könyv adományozásával. A könyv eredeti változata a  parlamentben van. Köszönjük Laci 
bácsinak a felajánlását. Ezen ünnepség keretén belül írtuk alá Magyarremete várossal a 
testvérvárosi kapcsolatot, így már kettı testvérvárosunk van. Az elmúlt idıszakban két olyan 
pályázatról kaptunk hírt, ami sikeres volt. Az egyik az ÁROP-os pályázat, itt 17.882  ezer Ft-
ot nyertünk, a másik az iskolai pályázat, mely kb. 20 milliós  eszközbeszerzési pályázat. 
Dr.Medve Erika, aki a Mővelıdési Bizottság külsıs tagja, egy lemondó nyilatkozatot küldött, 
melyben tudatta velünk, hogy a továbbiakban nem tud részt venni a bizottság munkájában és 
lemond bizottsági tagságáról.  
A Képviselı-testület közmeghallgatást tart 2008. november 26-án szerdán l7 órakor a 
Mővelıdési Házban, ahová várunk mindenkit, aki érdeklıdik Lajosmizse közügyei iránt. A 
Magyar Államkincstár 2006-2007-es normatív felhasználással tart vizsgálatot a hivatalban. A 
Mővelıdési Háztól kaptunk kettı meghívót Gilyán Margit festı kiállítása december 5-én lesz, 
és december 4-én l7 órakor pedig karácsonyi jótékonysági gálaest lesz. Szakmai napok 
lesznek az Egészségházban, és akkor kerül átadásra az Egészségház  új beruházása, mely az 
akadálymentesítéssel  kapcsolatos. 
Mai ülésünket megnyitom megállapítom, hogy az ülés határozatképes, mivel 15 képviselı van 
jelen. 
Csorba József nem jelezte távolmaradását az ülésrıl, Dr.Cserényi Péterné és Dr.Nagy Károly 
bejelentéssel vannak távol. 
Jegyzıkönyv hitelesítıknek javaslom Nagy Erzsébet és Marton Ferenc képviselıket. 
Kérem aki a jegyzıkönyv hitelesítıkkel egyetért kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen szavazattal Nagy Erzsébet és Marton Ferenc 
képviselıket jegyzıkönyv hitelesítınek megválasztotta. 
A meghívóban jelzett napirendi pontokhoz kettı napirendi pont felvételét javaslom, az egyik a 
TÁMOP-os pályázat megtárgyalása, a másik pedig Koller Dániel képviselı úr javaslata az 
Iskola-tó körüli nád levágására. 
Van-e valakinek további javaslata? – Amennyiben nincs aki a napirendi pontokkal, valamint a 
javasolt plusz napirendi pontokkal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen szavazattal az alábbi napirendi pontokat 
fogadta el. 
 
Napirendi pontok        Elıterjesztı 
1.) Lajosmizse Város Önkormányzata…/2008.(…) rendelete La-  Kutasiné  
     josmizse Város Önkormányzatának lakásokról és helyiségekrıl Nagy Katalin 
     szóló 28/2007.(X.24.) rendeletének módosításáról   jegyzı 
 
2.) Okmányirodai munkaállomás fejlesztése     Kutasiné 
          Nagy Katalin 
          jegyzı 
 
3.) Lajosmizse Város Önkormányzata Képviselı-testületének 2009. Basky András 
     évi költségvetési koncepciója      polgármester 
 
4.) „Mindenki ebédel 2009.” pályázat     Basky András 
          polgármester 
 
5.) 2009. évi nyári rendezvények      Basky András 
          polgármester 
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6.) Temetıfejlesztési terv elfogadása      Basky András 
          polgármester 
 
7.) Jelentés a 2008. évi költségvetés I-III. negyedévi végrehaj-  Basky András 
     tásáról         polgármester 
 
8.) A Fekete István Általános Iskola átfogó beszámolója a 2007-  Basky András 
     2008-as tanévrıl        polgármester 
 
9.) A Lajosmizsei Napközi Otthonos Óvoda átfogó beszámolója  Basky András 
     a 2007-2008-as nevelési évrıl      polgármester 
 
10.) TÁMOP-3.3.2/08/2. kódjelő pályázat benyújtása   Basky András 
          polgármester 
 
11.)  A  lajosmizsei Iskola-tó területén lévı nádas learatása  Basky András 
          polgármester 
 
12.) Interpelláció 
 
 

Z á r t   ü l é s 
 

1.) Az önkormányzat vagyon-és felelısségbiztosítására beérke-  Basky András 
     zett ajánlatok megtárgyalása      polgármester 
 
2.) Számlavezetı pénzintézetek kiválasztása    Basky András 
          polgármester 
 
Basky András polgármester: Javaslom, hogy  a rendelet-tervezet megtárgyalása után zárt 
ülés keretében vegyük elıre azokat a napirendi pontokat, melyekhez vendégek jöttek. 
 
1.napirendi pont 
Lajosmizse Város Önkormányzata…/2008.(…) rendelete Lajosmizse Város 
Önkormányzatának lakásokról és helyiségekrıl szóló 28/2007.(X.24.) rendeletének 
módosításáról 
Elıadó: Kutasiné Nagy Katalin jegyzı 
 
Basky András polgármester: Két dologban kell dönteni, egyrészt a testületnek meg kell 
állapítani a lakbéreket a következı évre, valamint annak a lehetıségét kell megvizsgálni 
hogyan tudunk lakhatási támogatást adni a dolgozóknak. 
 
Józséné dr.Kiss Irén PTK elnök: Az anyag elfogadását javasolja a bizottság. Az 1. számú 
melléklethez a bizottság javaslata: szolgálati lakás nem lakás célú bérlete esetén a lakbér: 
1.370 Ft/m2/hó. Az önkormányzati bérlakások lakbére a következık szerint alakulnak: 
összkomfortos lakás esetén 540 Ft/m2/hó, 
komfortos lakás esetén 460 Ft/m2/hó, 
félkomfortos lakás esetén 260 Ft/m2/hó, 
komfort nélküli lakás esetén 115 Ft/m2/hó. 
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Basky András polgármester: Van-e valakinek kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs 
aki egyetért a rendelet-tervezettel kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen szavazattal az alábbi rendeletét alkotta meg. 
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Lajosmizse Város Önkormányzatának 24/2008.(...) rendelete  
Lajosmizse Város Önkormányzatának a lakásokról és helyiségekrıl szóló 

28/2007.(X.24.) rendelet módosításáról 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek bérletére, 
valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló, 1993. évi LXXVIII. 
törvény 34. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az alábbi rendeletet alkotja: 
 

1. § 
 
 

 
Lajosmizse Város Önkormányzatának a lakásokról és helyiségekrıl szóló 28/2007.(X. 
24.) rendeletének 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2.§ 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának a lakásokról és helyiségekrıl szóló 28/2007.(X. 
24.) rendeletének 2. melléklete helyébe e rendelet 2. melléklete lép. 

 
 

3.§ 
 

(1) E rendelet 2009. január 1. napján lép hatályba. 
(2) E rendelet hatályba lépésével hatályát veszíti Lajosmizse Város Önkormányzatának a 

lakásokról és helyiségekrıl szóló 28/2007.(X. 24.) rendeletének 1. és 2. melléklete. 
 

 
 
 
Basky András                                                          Kutasiné Nagy Katalin  
polgármester                                                                       jegyzı 
 
 
 
 
Kihirdetés idıpontja:  
 
 
 
                                                                                Kutasiné Nagy Katalin 
                                                                                             jegyzı 
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1. melléklet a  24/2008.(...) rendelethez  
       
 
 

    Szolgálati lakás nem lakás célú  
    bérlete esetén a lakbér:               1.370- Ft/m2/hó 

 
 

       
 
 
 
 

 
 
 
 
 

2. melléklet a 24/2008.(...) rendelethez 
 
 
 

Az önkormányzati bérlakások lakbére 
 

 
Összkomfortos lakás esetén    540- Ft/m2/hó 
 Komfortos lakás esetén    460- Ft/m2/hó 
 Félkomfortos lakás esetén     260- Ft/m2/hó 
Komfort nélküli lakás esetén              115- Ft/m2/hó 
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Basky András polgármester: Meg kell vizsgálni annak lehetıségét, hogyan tudunk biztosi- 
tani lakhatási támogatást, illetve albérleti hozzájárulást. 
 A határozat-tervezettel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, hozzászólása. – Amennyiben 
nincs aki egyetért a határozatban foglaltakkal kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen szavazattal a következı határozatot hozta. 
 
 
168/2008. (XI.19.)  
Lakhatási támogatás, albérleti 
hozzájárulás biztosítása 

Határozat 
 

1.) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felkéri a jegyzıt, hogy a 2009. 
évi költségvetési rendelet elıkészítésekor intézményenként a lakhatási támogatás, albérleti 
díj hozzájárulás pénzügyi fedezetét tervezze meg az Intézményvezetık javaslata alapján. 

 
2.) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felkéri a jegyzıt Lajosmizse 

Város Önkormányzata Képviselı-testületének a Polgármesteri Hivatalban 
foglalkoztatott köztisztviselıket és ügykezelıket megilletı szociális, jóléti, 
kulturális juttatásokról, valamint szociális és kegyeleti támogatásokról szóló 
47/2005. (XII. 22.) rendelet módosításának elıkészítésére. 

 
Felelıs: Képviselı-testület, jegyzı 
Határid ı: 2008. november 19. költségvetési rendelet megalkotása  
 
 
 
 

Basky András polgármester: Elrendelem a zárt ülést, kérem a testületi tagokon kívül 
mindenki hagyja el az üléstermet.  – Köszönöm. 
 
Basky András polgármester a továbbiakban nyílt ülés keretein belül folytatja a munkát, a zárt 
ülésen hozott döntést a nyílt ülés keretein belül kihirdette, mely szerint Lajosmizse Város 
Önkormányzat Képviselı-testülete szerzıdést köt a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt.-vel 
Lajosmizse Város Önkormányzata és Intézményei folyószámláinak vezetésére, valamint 
Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a GENERALI-PROVIDENCIA 
Biztosító Zrt.  – vel kívánja a vagyonát biztosítani. 
 
2. napirendi pont 
A Fekete István Általános Iskola  
átfogó beszámolója a 2007/2008-as tanévrıl 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
 
Basky András polgármester:  A Fekete István Általános Iskola beszámolója a 8. 
elıterjesztésben található. Szeretném, hogy soron következı napirendként ezt az anyagot 
tárgyaljuk meg, mert Osbáth Barna igazgató Úr jelezte számomra, hogy nem tud végig 
maradni a testületi-ülésen, korábban el kellene mennie. 
Úgy gondolom, hogy egy nagyon alapos beszámolót tekinthettünk meg, amelyet a 
Mővelıdési és Oktatási Bizottság a bizottsági ülésén megtárgyalt és elfogadásra javasolt. 
Tudjuk, hogy egy elég nehéz félév áll a hátuk mögött, hiszen egy váltás következett be az 
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iskola életében. A Lajosmizsei és a Felsılajosi iskolák társulása révén a Fekete István 
Általános Iskola tagintézménye lett a Felsılajosi Iskola és a Kollégium is.  
 
Oláh Attila képviselı: Valóban nagyon alapos anyagról van szó, egy dologra szeretnék csak 
kitérni. Több bizottsági és önkormányzati fórumon is felmerült egy önálló pszichológus 
szükségessége a tanulók számára. Nem tudom, hogy továbbra is fenn áll-e ennek az igénye, 
illetve hogy mekkora esély van arra, hogy 2009-ben ez megvalósuljon? 
 
Basky András polgármester:  Úgy gondolom, hogy az Igazgató Úr is egyetért a 
pszichológus szükségességével. Látnunk kell a költségvetést, hogy megvalósítható-e, most 
koncepció szintjén tudunk dönteni e felıl. 
 
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs aki egyetért a határozat-
tervezettel kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
171/2008. (XI.19.)  
A Fekete István Általános Iskola 
átfogó beszámolója a 2007/2008-as tanévrıl 

Határozat 
 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Fekete István Általános  
Iskolának a 2007/2008-as tanévrıl szóló beszámolóját elfogadja. 
 

 
Felelıs: Képviselı-testület 
Határid ı: 2008. november 19. 
 
 
3. napirendi pont 
Temetıfejlesztési terv elfogadása 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
 
Basky András polgármester:  A temetıfejlesztési koncepcióról a 6. elıterjesztésben 
olvashatunk. Itt van Csongrádi Béla Úr, aki a koncepciót készítette. Nagyon alapos munkát 
végzett, részletesen látjuk mit kell fejleszteni és milyen fontossági sorrend szerint célszerő 
haladnunk. Utánaszámoltunk, körül belül 20 Millió Ft áll rendelkezésünkre a temetı 
fejlesztésével kapcsolatosan. A Pénzügyi Területfejlesztési és Közbeszerzési Bizottság 
tárgyalta az elıterjesztést, elfogadásra javasolta, elfogadta a fejlesztésekhez javasolt sorrendet 
is. 
 
Józsáné Dr. Kiss Irén képviselı: Valóban egy nagyon átfogó koncepcióról döntöttünk, 
természetesen elfogadásra javasoltuk. Felmerült korábban annak az igénye, hogy a 
településünkön újabb területet kellene kijelölni a temetı részére, de azt az értékes információt 
kaptuk Csongrádi Úrtól, hogy az elkövetkezı 30 évig a rendelkezésünkre álló terület elegendı 
lesz. Így az elkövetkezendı idıszakban nyugodtan, nem kapkodva, át tudjuk gondolni, hogy a 
késıbbiekben mely terület kiválasztása lenne ideális. 
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Basky András polgármester:   
 
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs, aki egyetért a határozat-
tervezettel, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
172/2008. (XI.19.)  
Temetıfejlesztési terv elfogadása 
 

Határozat 
 

1.) A Képviselı-testület elfogadja a Temetıfejlesztési tervben felsorolt fejlesztések 
javasolt sorrendjét. 

 
2.) A Képviselı-testület felkéri a jegyzıt, hogy a 2009. évi költségvetési rendelet 

elkészítésekor vegye figyelembe, hogy a temetıfejlesztési terv fejlesztéseivel 
kapcsolatos a temetı felújításra fordítandó költségeket felhalmozási kiadások között 
tételesen elkülönítve meg kell tervezni. Ennek forrása a temetı üzemeltetıjétıl (Suta 
Géza, és SZIGÜ Zrt.) befolyt elkülönítetten kezelt bevétel.  

 
3.) A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Temetıfejlesztési tervben 

felsorolt fejlesztésekhez, ahol azt jogszabály elıírja, ott tervdokumentációt 
készíttessen, illetve a megvalósításhoz árajánlatokat kérjen be. 

 
4.) A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert a fejlesztési sorrendben következı 

fejlesztéshez szükséges intézkedések megtételére. 
 
Felelıs: Képviselı-testület, polgármester 
Határid ı: 2008. november 19. 
 
4. napirendi pont 
2009. évi nyári rendezvények 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
Basky András polgármester:  A nyári rendezvényekkel szeretném folytatni, mert még van 
egy vendégünk, Süveges András, aki elkészítette a Barackfesztivál költségvetési tervét. A 
múlt alkalommal már beszéltünk róla, hogy szeretnénk bıvíteni, újítani Lajosmizse Város 
programjait. Két irányban indultunk el ennek kapcsán, az egyik egy Barackfesztivál 
elnevezéső rendezvény lenne, a másik pedig egy lovas program, ezzel is támogatva a lovas 
sportot, mely nagy népszerőségnek örvend térségünkben. Sajnos a gazdasági válságot 
figyelembe véve, a koncepció alapján önállóan nem vállalhatunk be olyan plusz programokat, 
ezáltal költségeket, amire aztán nem biztos, hogy telik. Az ötlet nagyon jó, ezért ha pályázat 
útján támogatást nyerhetnénk rá a jövı évben, akkor 2010-ben valósítanánk meg a 
Barackfesztivált. A Lajosmizsei napok keretein belül viszont részletesebben kitérhetnénk a 
lovas programokra, ezért megvizsgáljuk annak lehetıségét, hogy a 2009. évi költségvetésbe 
miként vonhatnánk be.  
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Marton Ferenc képviselı: A lovas program helyszíne eldılt-e már?  
 
Basky András polgármester:  A helyszín még nem dılt el, de az Iskola tó környékére 
gondoltunk, természetesen meg kell néznünk, hogy mennyire lehet összehangolni a 
településrendezési tervünkkel.  A két bizottság a Mővelıdési és Oktatási Bizottság és a 
Pénzügyi, Területfejlesztési Közbeszerzési Bizottság a határozat tervezetet tárgyalta és 
elfogadásra javasolta. 
 
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs, a két határozat-
tervezetet külön szavaztatnám meg. Aki egyetért az elsı határozat-tervezettel, miszerint a 
Barackfesztivált pályázat útján próbáljuk meg megvalósítani, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
 
 
173/2008. (XI.19.)  
A Barackfesztivál támogatása 

Határozat 
 

1. Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2009. évi 
Barackfesztivált forrás hiány miatt nem tudja támogatni.  

2. Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az Európai 
Mezıgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a turisztikai tevékenységek 
ösztönzéséhez nyújtandó támogatások lehetıségét kihasználva a jövı évben 
pályázatot nyújt be és sikeres pályázat esetén 2010-ben valósítja meg a 
Barackfesztivált. 

 
 
Felelıs: Képviselı-testület 
Határid ı: 2008. november 19. 
 
 
Basky András polgármester:   
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a második határozat-tervezethez?  
– Amennyiben nincs, aki egyetért a második határozat-tervezettel, hogy támogassuk a Lovas 
rendezvényeket, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 15 igen 
szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
174/2008. (XI.19.)  
A Lovas rendezvények támogatása 
 

Határozat 
 
 

1. Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
Lajosmizsei Napok programtervezetébe beépül a lovas rendezvény.  

2. Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megvizsgálja a lovas 
rendezvény megvalósíthatóságának pályázaton való benyújtási lehetıségét.  
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3. Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a lovas programok 
megszervezésének részleteirıl és költségeirıl a Lajosmizsei Napok elıkészítése során, 
valamint a 2009. évi költségvetés megtárgyalásánál dönt.  

 
 

Felelıs: Képviselı-testület 
Határid ı: 2008. november 19. 
 
 
Rubos János képviselı távozik az ülésrıl. ( 14 fı ) 
 
Bíró Tiborné képviselı kiment az ülésterembıl. ( 13 fı ) 
 
5. napirendi pont  
Okmányirodai munkaállomás fejlesztése 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
 
Basky András polgármester:  További vendégeink nincsenek, haladhatunk sorban  az 
anyagokkal. A 2. elıterjesztéssel folytatnánk, ami az okmányirodai munkaállomás 
fejlesztésérıl szól. Egy vállalkozó kérelmében azt írta, hogy az okmányirodában a 
munkatársak száma a gépjármő ügyintézéssel kapcsolatosan bıvítésre szorulna. 
Válaszlevelünkben tájékoztattuk, hogy ez sajnos csak oly módon lehetséges, ha  ı ennek a 
plusz egy munkaállomásnak az összköltségét fizeti. İ ezeket a költségeket átvállalta, a helyet 
pedig mi biztosítanánk. A PTK támogatta, elfogadásra javasolja, kérdezem a képviselıket, 
hogy van-e kérdésük, hozzászólásuk. 
 
Bíró Tiborné képviselı visszajött az ülésterembe. ( 14 fı ) 
 
Oláh Attila képviselı:  Minden költséget a vállalkozó fizet-e, a telefonnal kapcsolatos 
költségeket is? 
 
Marton Ferenc képviselı: Valóban el kél a segítség az okmányirodában, de nem vagyok 
biztos benne, hogy egy hatósági feladat ellátását, ha magán tıkébıl finanszírozzuk, nem 
követelnek-e majd el érte kizárólagos feladatteljesítést.  
 
Sápi Tibor képviselı:  Szerintem ez nem ront a helyzeten csak javít, természetesen 
mindamellett, hogy intézi a cég ügyeit a város javára lenne. 
 
Kutasiné Nagy Katalin jegyzı: Természetesen köztisztviselınek kell lennie, ezáltal ıt nem 
befolyásolhatja a jövedelmének a származási helye.  
Felmerült a költségek megosztása. Sajnos nem különíthetı el teljesen személyenként a főtés a 
villany, ezért amit nem tud a hivatal kiszámlázni azt valamilyen mértékben a hivatali 
költségvetésbıl kell megoldanunk. Mindemellett úgy gondolom, hogy nagyon fontos lenne a 
segítség az okmányirodában. Az új kollegának természetesen minden egyéb okmányirodai 
feladatot is el kell látnia és az esetleges helyettesítést is meg kell oldania. 
 
Basky András polgármester:  A vállalkozó jelezte számunkra, hogy az itt elintézett 
vállalkozások után az iparőzési adó hozzánk folyna be. 
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Bíró Tiborné képviselı: Próbaidıre vagy határozatlan idıre lenne meghirdetve az állás? 
 
Kutasiné Nagy Katalin jegyzı: Természetesen határozott idıre, egy év próbaidıre vennénk 
fel, nem biztos, hogy néhány év múlva is lesz erre a kiegészítı státuszra igény.  
Egy fontos dolgot elfelejtettem mondani. Az önkormányzatot normatív módon az állami 
költségvetés az ügyintézésért támogatásban részesíti. Ez valóban nagyon kevés, de fedezetet 
nyújthat a mőködési többletkiadásokra, vagy legalább is nagy részére. 
 
Basky András polgármester:   
 
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs, aki egyetért a határozat-
tervezettel, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 12 igen 
szavazattal, két tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
 
175/2008. (XI.19.)  
Okmányirodai munkaállomás fejlesztése 
 

Határozat 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felhatalmazza a 
polgármestert és a jegyzıt, hogy megállapodást kössön az Y-Car Trans Kft. 
Lajosmizse, Kossuth Lajos u. 67. (Asz:13327219-2-03; CG: 03-09-111838) 
képviselıjével, államháztartáson kívülrıl kapott pénzeszköz átvételére, mőködési 
célra. Az átvett pénzeszköz 2009. évre 3 millió Ft, melynek átadására 2009. január  
15-ig ill. 2009. június 15-ig kerül sor. 
 
 

Felelıs: Képviselı-testület, polgármester, jegyzı 
Határid ı: 2009. január 15. ill. 2009. december 31. 
 
6. napirendi pont 
Lajosmizse Város Önkormányzatának 2009. évi költségvetési koncepciója 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
 
Basky András polgármester:  A költségvetési koncepció a 3. elıterjesztésben található. A 
2008-as év vége felé az egyik legfontosabb dolgunk, hogy megtervezzük a 2009-es évet a 
bevételeket és kiadásokat tekintve.  
A 2008. évi eredmények, tapasztalok nagyon fontosak, ebbıl látjuk mit hogyan sikerült 
megvalósítanunk, mivel számolhatunk a következı évben. Nehezebb helyzetben vagyunk, 
mint az elızı években, hiszen nem kaptunk pontos adatokat a kormánytól, amiket pedig 
kaptunk, azok is folyamatosan változnak. Minden esetre a kilátásaink a jövı évre nézve nem 
biztatóak, az egész biztos, hogy nem lesz könnyő. Ez a pénzügyi válság Magyarországot 
sokkal nehezebben fogja érinteni, mint a környezı országokat. 
A nehéz tervezést a bevételek és a kiadások kérdéses alakulása okozza. A bevételeknél 
számos ponton bizonytalanság tapasztalható. Az iparőzési adó jelentıs bevétele a városnak, 
viszont ha a vállalkozók nem tudnak fejleszteni, ezáltal hátrányos helyzetbe kerülnek, az 
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jelentıs kiesést jelent az önkormányzat számára is. A gépjármőadóból származó bevételek is 
bizonytalanná váltak. 
Amely fejlesztéseket megkezdtünk, azokat szeretnénk folytatni, befejezni, a meglévı 
intézményeinket mőködtetni. 
A jövıben is szeretnénk pályázat útján fejleszteni, amennyiben lesz rá lehetıségünk, 
benyújtjuk az új pályázatokra az igényünket.  
A koncepciót a bizottságok ülésükön megtárgyalták, a bizottsági javaslatokat mindenkinek 
kiosztottuk. Kérem a bizottsági elnököket, ha további javaslatuk van, vagy a meglévın 
változtatni szeretnének, azt most tegyék meg. 
 
 
Józsáné Dr. Kiss Irén a Pénzügyi, Területfejlesztési és Közbeszerzési Bizottság Elnöke: 
A PTK Bizottság is támogatja a kellı figyelemmel elkészített elıterjesztést. Egy témára 
viszont jobban kell fókuszálnunk, ez pedig az energiával kapcsolatos megtakarítás, 
takarékosság. Fontosnak találom, hogy bármilyen pályázati lehetıségünk nyílik az energia 
takarékosság témájában, prioritást kell, hogy élvezzen. 
 
 
Zsigó Viktor a Mezıgazdasági Bizottság Elnöke: 
A Mezıgazdasági Bizottság ülésén tárgyalta, elfogadásra javasolja az elıterjesztést, két 
módosítási kérelmet beleértve, amely a kiosztós anyagban olvasható. 
 
 
Zsigó Viktor képviselı: Néhány ötletet szeretnék megosztani a Képviselı-testülettel. Fontos 
elıre látnunk és felkészülnünk. A pénzügyi válságot egy gazdasági válság fogja követni, 
melynek a mélypontja egy rövid recesszió esetén 2010-ben fog megmutatkozni az 
önkormányzatnál. Ezért javaslom annak a kérdéskörnek a vizsgálatát, hogy pontosan mit 
kíván tenni az önkormányzat, ha megszorításokat kell alkalmaznia. Elsı lépésként 
megkönnyíti a helyzetünket, hogy sok önkormányzattal ellentétben Lajosmizse Város 
Önkormányzatának nincs adóssága. Ami a jövı évben nagy valószínőséggel várható az egy 
1%-os szőkülés és akkor 2010-ben talán lehet szó a nulláról. Úgy gondolom az 
önkormányzatnak és intézményeinek készíteniük kellene egy fióktervet, mely fióktervnek 5 
vagy 6 fiókját tartanám célszerőnek a következı képen:  Egy-egy fiók az adott szituációhoz 
megfelelı megoldást tartalmazná, azaz ha 1%, 2%…esetleg 6 %-os megszorítást kell 
eszközölni, akkor tudjuk melyik fiókhoz kell nyúlnunk. Ehhez elengedhetetlen az 
önkormányzat részérıl és az intézmények részérıl is egy pontos, idıben elkészített, átgondolt 
terv, hogy ne egyik pillanatról a másikra esetlegesen egy rossz döntést kelljen meghoznunk. 
Fontos tudnunk, hogy a megszorítások mértékétıl függıen melyek azok a konkrét területek, 
amelyek kiadásain csökkenteni lehet, kell, vagy esetleg teljesen elhagyni. Ezt nagyon fontos 
elıre tudnunk mind az önkormányzat, mind az intézmények részérıl, hogy ha a bázishoz 
képest valamely %-kal kevesebb jut, akkor már tudjuk, hogy milyen lépéseket kell 
megtennünk, melyik fiókot húzzuk ki. 
 
Józsáné Dr. Kiss Irén képviselı: Meg szeretném kérdezni, hogy az ÁROP pályázatban   
van-e szó az önkormányzati rendszernek az átvilágításáról, vagy csak valamilyen szintő 
számítástechnikai fejlesztésre tér ki? 
 
 
Kutasiné Nagy Katalin jegyzı: Minimális eszközfejlesztés van benne, a hivatal szerkezet 
fejlesztésére terjed ki. 
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Marton Ferenc képviselı: Egyet értek Zsigó Viktor képviselıtársammal, nagyon fontos, 
hogy elıre fel legyünk készülve. Legyenek alternatívák a kezünkben, ne egyik hónapról a 
másikra keljen megszorító intézkedéseket tenni, mert annak átfutási ideje van és a koncepciót 
is érinti, amit pedig most kell megszavaznunk. Ne legyen rá szükség, de legyen választási 
lehetıségünk. 
 
 
Dr. Adonyi Lajos alpolgármester: A határozat-tervezetben a 4. bekezdésben foglaltak és a 
12. bekezdésben foglaltakat én összevonnám, mert a beruházások miatt ez nagyon fontos 
lenne: A folyamatban lévı és a pályázat útján elnyert beruházásokat be kell fejezni, új 
fejlesztés csak megfelelı pénzügyi fedezet esetén kezdhetı. Az elıre nem látható esetek 
kezelhetısége és a pályázatokon való részvételek érdekében a költségvetésben általános 
tartalékot kell képezni elkülönítetten.  
 
 
Basky András polgármester:   
 
Van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a koncepcióhoz. – Amennyiben nincs a 
határozat-tervezetet a kiosztós anyagokban szereplı javaslatokkal, kiegészítésekkel együtt 
szavaztatnám meg, aki így a határozat-tervezettel egyetért, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
176/2008. (XI.19.)  
Lajosmizse Város Önkormányzatának 
2009. évi költségvetési koncepciója 
 
 

H a t á r o z a t 
 
 
Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta a 2008. évi költségvetési 
koncepciót és a tervezıi munka további feladatait az alábbiak szerint határozza meg:  
A költségvetés véglegesítése során a következı alapelveket kell érvényesíteni: 

- A bevételek tervezésénél reálisan számba vehetı és teljesíthetı elıirányzatok tervezésére kell 
törekedni. A normatívák adta lehetıségeket maximálisan ki kell használni.  

- Az intézmények, valamint az önkormányzat mőködési feltételeinek biztosítása elsıbbséget 
kell, hogy élvezzen.  

- A költségvetési javaslatot 2009. évre úgy kell kidolgozni, hogy a mőködési bevételek és a 
mőködési kiadások egyensúlya biztosított legyen. 

- A folyamatban lévı és a pályázat útján elnyert beruházásokat be kell fejezni, új fejlesztés csak 
megfelelı pénzügyi fedezet esetén kezdhetı. 

- A kötelezıen elıírt átsorolásokat és a jubileumi jutalmakat biztosítani kell. 
- Törekedni kell arra, hogy a nyugdíjazás által felszabadult létszám helyére – amennyiben 

átcsoportosítással, összevonással vagy egyéb módon megoldható – ne kerüljön új létszám 
felvételre.  

- A dologi kiadások legalább bázis szinten kerüljenek beépítésre a következı évi 
költségvetésbe.  

- Törekedni kell a fejlesztési célú források feltárására annak érdekében, hogy a felmerülı 
beruházási, felújítási feladatok végrehajthatók legyenek.  
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- Az önkormányzatnál továbbra is tartani szükséges azt az elvet, hogy vagyoni típusú 
értékesítésbıl származó bevétel csak vagyoni jellegő kiadásokat finanszírozzon. 

- A gépjármőadó befizetésekbıl származó bevételek egy részét lehetıség szerint út és 
járdaépítésre, javításra kell fordítani.  

- A sport és egyéb társadalmi szervezeteket valamint a helyi kisebbségi önkormányzatot 
lehetıségeinkhez mérten támogatjuk.  

- Az elıre nem látható esetek kezelhetısége és a pályázatokon való részvételek érdekében a 
költségvetésben általános tartalékot kell képezni elkülönítetten. 

- A mőködési kiadások és bevételek ütemeltérésének áthidalására folyószámla-hitelkeretet 
tartunk fenn.  

- A beruházásokat, fejlesztéseket lehetıleg beruházási hitel igénybevétele nélkül a 
rendelkezésre álló források mértékéig valósítjuk meg. 

- A lakhatási támogatást az intézmények saját költségvetésükben tervezik meg.  
- Felül kell vizsgálni a nem kötelezı feladatok teljes rendszerét, amennyiben az esetleges 

bevétel kiesés a biztonságos mőködést veszélyezteti. 
- 1 fı fejlesztıpedagógusi létszámkeret engedélyezése óvoda részére. 
- A nyári rendezvényekre a szükséges forrást a Mővelıdési Ház költségvetésében kell 

megtervezni. 
- Céltartalékot képezünk:  
               az alapellátást biztosító orvosok részére nyújtandó támogatásra 
               az államigazgatási jogkörben okozott kárért megítélt kártérítésre 

 
 

A költségvetés elkészítésénél prioritást élveznek a pályázattal megvalósítható beruházások. 
A 2009. ében beruházásra és  fejlesztésre váró  elképzelések: 
 
Önkormányzat és Hivatal: 

- belterületi szilárd burkolatú utak 
felújításának folytatása, padkázás 

- belterületi utak szilárd burkolattal 
történı ellátása 

- járdaépítési hozzájárulások 
- szeméttelep rekultivációjának 2009. évre 

esı része 
- hulladéklerakó monitoring kútjainak 

vízvizsgálata 
- további játszóterek EU elıírásoknak 

megfelelı felszerelése és telepítése 
- csatornázás elıkészítı munkálatai 
- külterületi utak javítása 
- parlagfő-mentesítéshez eszközbeszerzés 
- temetıfejlesztési tervben foglalt 

feladatokból 2009. évben megvalósuló 
fejlesztések 

- nyilvános illemhely kialakítása  
- elektronikus ügyintézésre történı 

átállással kapcsolatos szoftver, hardver 
eszközök beszerzése 

- Liszt Ferenc utcai ivóvíz vezetékének 
kiépítése 

- Kálmán Imre utca közvilágításának 
megoldása 

- a képzıdött Idegenforgali alpból a város 
idegenforgalmát, turisztikai vonzerejét 
segítı beruházások megvalósítása 
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- bölcsöde beindítása 
- okmányirodai munkaállomás létesítése 
- Iskola-tó rehabilitációja elsısorban 

pályázatból 
- 0222.hrsz.-ú út tervezési díjához történı 

hozzájárulás 
- Tőzoltósági épület felújítási munkálatai 
- Ipar testület elıtti kijárat 

 
 
Általános Iskola, Kollégium: 

- kijárat nyitása az udvarra  
- tanári kialakítása az iskola pedagógusai 

részére  
- dokumentum-scanner beszerzése 
- melegítıpult kialakítása a konyhán 
- burgonyakoptató cseréje 
- lapostetı szigetelése 
- üvegfal cseréje 
- ebédlıbıl kijárat nyitása az iskola 

udvarára 
-  

A felsılajosi tagiskola által leadott beruházási és fejlesztési igények teljesítése a társulási 
megállapodás szerint a két önkormányzat között külön megállapodás alapján történhet. 
 
Napközi Otthonos Óvoda: 

- Szent Lajos úti volt iskolaépület 
felújítási munkálatai  

- székhely intézményben logopédiai és 
fejlesztıszoba, foglalkoztató szoba és 
tornaszoba kialakítása, vizesblokkok 
felújítása négy csoportszoba 
parkettájának felújítása 

- elektromos vezetékek cseréje 
- 800 l-es melegvíztároló bojler 

beszerzése 
- épületek külsı festése, vakolat javítás 
- ütıgép és turmixgép beszerzés 

 
A felsılajosi tagóvoda által leadott beruházási és fejlesztési igények teljesítése a társulási 
megállapodás szerint a két önkormányzat között külön megállapodás alapján történhet. 
 
EGYSZI  

- „ A Lajosmizsei Egészségház 
infrastrukturális fejlesztése, kialakítása” 
DAOP-2007-4.1.1/B-2008-0040 kódjelő 
beadott pályázat önrésze  

- A Lajosmizsei szociális alapszolgáltatási 
központ infrastrukturális fejlesztése, 
kialakítása” címő, DAOP 3.12.3./A-
2008-0019 kódjelő beadott pályázat 
önrésze 

- A Lajosmizsei gyermekjóléti szolgálat 
prevenciós célú gyermekvédelmi 
programja 2009-2010-ben” TÁMOP – 
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5.2.5-08/1-2008-0052 kódjelő beadott 
pályázat. Önrész nincs. 

- Fogászati szájhigiéne depurátor csere 
- 1 db fénymásoló beszerzése 

 
 
 
Mővelıdési Ház és Könyvtár 

- gurulós állvány beszerzése  
-  

Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
- Cédulaház tetıszerkezetének javítása 
- Cédulaház bútorzatának teljes cseréje 
- 1 db számítógépcsere 

 
Felelıs:     Képviselı-testület, polgármester 
Határid ı: 2008. november 19., 2009. február 15.   
 
 
7. napirendi pont 
„Mindenki ebédel 2009.” pályázat 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
 
Basky András polgármester:  A  4. számú elıterjesztés pályázata által lehetıségünk nyílik, 
hogy minél többen meleg ételhez juthassanak. Az elıterjesztést tárgyalta a Pénzügyi 
Területfejlesztési és Közbeszerzési Bizottság és az Egészségügyi, Szociális és Sport 
Bizottság, elfogadásra javasolja. 
  
 
Van-e valakinek kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs, aki egyetért a határozat-
tervezettel, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
177/2008. (XI.19.)  
Gyermekétkeztetési Alapítvány „Mindenki ebédel 2009.” pályázata 
 

Határozat 
 

1.) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete pályázatot nyújt be a 
Gyermekétkeztetési Alapítvány által kiírt „Mindenki Ebédel 2009.” pályázati 
felhívásra, 20 gyermek ellátására. 

2.)  a.) Amennyiben a pályázat sikeres a tárgyévben pénzügyi intézkedést nem igényel. 
 b.) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felkéri a jegyzıt, hogy 

a  2009. évi költségvetési rendelet elıkészítésekor a 150. 000 forint saját forrást 
vegye figyelembe. 

      3.) A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására, nyertes          
pályázat esetén a kiírásban foglaltak teljesítésére, a felhasználására és az elszámolás 
módjára vonatkozó szerzıdés megkötésére. 
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Felelıs: Képviselı-testület, polgármester 
Határid ı: 2008. november 19., a pályázat benyújtására nyitva álló határidı. 
 
8. napirendi pont 
Jelentés  a 2008. évi költségvetés  I-III. negyedévi végrehajtásáról  
Elıadó: Basky András polgármester 
 
Basky András polgármester:  A  7. számú elıterjesztésben részletesen olvashatunk a 2008. 
évi költségvetés I-III. negyedévi végrehajtásáról. Úgy gondolom, hogy ez egy nagyon alapos 
tervezés, igyekezzünk ezt betartani. Megállapíthatjuk, hogy a megvalósult kiadások 
összhangban vannak a tervezett kiadásokkal. Az utolsó negyedévben is ugyan ilyen szoros 
végrehajtást kell eszközölnünk. 
 
Van-e valakinek kérdése, hozzászólása. – Amennyiben nincs, aki egyetért a határozat-
tervezettel, kézfeltartással jelezze. Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
178/2008. (XI.19.)  
Jelentés  a 2008. évi költségvetés  
I-III. negyedévi végrehajtásáról 
 

H a t á r o z a t 
 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja a Polgármester 
jelentését a 2008. évi költségvetés I- III. negyedévi végrehajtásáról, a jelentés 
mellékleteivel együtt.  

 
 
Felelıs:  Képviselı-testület, Polgármester 
Határid ı: 2008.november 19.   
 
 
9.napirendi pont 
A  Lajosmizsei Napközi Otthonos Óvoda átfogó beszámolója a 2007/2008-as nevelési 
évrıl 
Elıadó:  Basky András polgármester 
 
Basky András polgármester: Az iskolától egy alapos beszámolót kaptunk, de ugyanezt 
elmondhatjuk az óvodánál is. A  Mővelıdési és Oktatási Bizottság tárgyalta és elfogadásra 
javasolja. Az anyagban minden benne van, aminek benne kell lenni. Köszönjük az  óvoda 
dolgozóinak az áldozatos munkájukat. 
Van-e valakinek kérdése, véleménye. – Amennyiben nincs aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen szavazattal a következı határozatot hozta. 
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179/2008. (XI.19.)  
A Lajosmizsei Napközi otthonos Óvoda 
átfogó beszámolója a 2007/2008-as nevelési évrıl 
 

                                                       Határozat 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Lajosmizsei Napközi 
Otthonos Óvodának a 2007/2008-as nevelési évrıl szóló beszámolóját elfogadja.  

 
 
Felelıs: Képviselı-testület 
Határid ı: 2008. november 19. 
 
 
10.napirendi pont 
TÁMOP-3.3.2/08/2. kódjelő pályázat benyújtása 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
Basky András polgármester: Errıl a pályázatról egyszer már döntöttünk, amiért itt van 
mégis, hogy a pályázat benyújtása során lehetıség van arra, hogy olyan jellegő fejlesztések is 
megvalósuljanak az iskolában és az óvodában, mellyel az ottlévı gyermekek fejlıdését 
segítenék elı. Létszámot felvenni fejlesztésekre, amit a pályázatból lehet finanszírozni és a 
pályázatban vállalt kötelezettségünket továbbra is vállaljuk. Ami elınyös az iskolánál, a 
normatívák teljesítésében és a kiegészítı normatíva az SNI gyermekeknél. Ha ezek a 
gyermekek megkapják a fejlesztést, akkor a normatíva lehívható. Amivel megterhelné az 
önkormányzatot a pályázat, az a 4-5. évben jelentkezne egy fejlesztı pedagógus bére. Arról 
kell dönteni, bevállaljuk e a 4-5. évben a fejlesztı pedagógus bérét az óvodánál. 
Van-e valakinek kérdése, véleménye. – Amennyiben nincs aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen szavazattal a következı határozatot hozta. 
 
180/2008. (XI.19.)  
TÁMOP-3.3.2./08/2 kódjelő 
pályázat beadása 

        H a t á r o z a t 
 
 

Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete vállalja, hogy a Társadalmi 
Megújulás Operatív Program keretében „Esélyegyenlıségi programok végrehajtásának 
támogatására” benyújtott pályázat sikeressége esetén a Fekete István Általános Iskola és a 
Lajosmizsei Napközi Otthonos Óvoda részére 1-1 fı gyógypedagógusi státuszt és szükség 
esetén az ahhoz kapcsolódó személyi juttatásokat a pályázati feltétel szerint kötelezıen 3 évig 
biztosítja. 
 
Felelıs: Képviselı-testület 
Határid ı: 2008. november 19. ill. folyamatos 
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11.napirendi pont 
A Lajosmizsei Iskola-tó területén lévı nádas learatása 
Elıadó: Basky András polgármester 
 
Basky András polgármester: Minden évben probléma az Iskola-tóban és környékén 
található nádat hogyan tudjuk eltávolítani. Koller Dániel képviselı úr elég sokat tárgyalt 
különbözı cégekkel, akik ezzel foglalkoznak. Egy olyan céget talált, aki géppel meg tudja 
oldani, de a gépet ide kell szállítani és vissza, és ennek van egy plusz költsége. Az 
önkormányzat ezt a költséget bevállalná a tartalék terhére. Ha nem tesszük meg egy nagyobb 
hóesés esetén megdıl a nád és akkor már nem lehet mit kezdeni vele. Ez a gép speciális 
nádarató gép, mely a nádat összetekeri, és a parton lerakja. 
 
Koller Dániel képviselı:  A három nádvágó közül ez az egyetlen nádvágó, aki rendelkezik a 
megfelelı géppel. Az elsı hóesésig történjen meg, mert a nádra ráesik 5 cm-es hó, akkor már 
nem tudja vállalni.  
 

Apró Ferenc képviselı: A levágott nádat elviszi? 
 

Koller Dániel képviselı: Igen elviszi. Közel 7 ha nádról van szó. Kb. egy 80 cm-es részt nem 
tud levágni, mert nagyon meredek a part és géppel nem tud rámenni. 
 

Marton Ferenc képviselı: A szerzıdésben hangsúlyozzuk ki, hogy a nádasban található 
különféle tárgyak ha a gépet megrongálják, nem vállaljuk a felelısséget a kárért. 
 

Koller Dániel képviselı.  Erre a vállalkozó fel van készülve, ezt tudattuk vele. 
A következı testületi ülésre tudok hozni olyan árajánlatot, mely a tónak a további 
rendbetételére vonatkozik. 
 

Basky András polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye. – Amennyiben nincs aki 
egyetért azzal, hogy december 15-ig az Iskola-tó környékén lévı nád levágása történjen meg 
azzal a kiegészítéssel, melyet Marton képviselı úr javasolt, kézfeltartással jelezze. 
Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 14 igen szavazattal a következı határozatot hozta. 

 

181/2008. (XI.19.)  
A lajosmizsei Iskola tó területén lévı nádas learatása 
     
         H a t á  r o z a t 
 

 
1) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a lajosmizsei Iskola tó területén 
lévı nádas learatására, kötegelésére és kiszállítására a tó körüli partszakaszra megállapodást 
köt Vörös Zoltán Ferenc (6337 Újtelek Fı út 63. szám alatti) vállalkozóval. 
2)   A nádaratás munkadíja 500 000 Ft + ÁFA, a munkagépek szállítási költsége 170 000 Ft + 
ÁFA, melyet Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2008. évi 
költségvetésrıl szóló 3/2008.(II.14.) rendeletének általános tartaléka terhére biztosít. 
3)   Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a nádvágás következtében 
felmerült károkért kártérítés megfizetésével nem tartozik a vállalkozó felé. A munka 
elvégzésének határideje 2008. december 15. 
4) Lajosmizse Város Önkormányzatának Képviselı-testülete felhatalmazza a polgármestert a 
vállalkozási szerzıdés megkötésére. 
 
Felelıs: Képviselı-testület  
Határid ı: 2008. november 19.  
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12.napirendi pont 
Interpelláció 
 
 
Apró Ferenc képviselı: A járdán közlekedı kismamák kérdezik lesz-e javulás a járdák 
minıségében, mert nagyon rosszak, és nem tudják a babakocsit tolni. A Dózsa Gy. út páros 
oldalán nem lehet végig menni, van-e erre megoldás. A múltkori testületi ülésen tárgyaltuk  
Holczhauser Zsuzsanna kérelmét, úgy hallottam, hogy állítólag felmondta a munkahelyét,  ez 
igaz? 
 
Basky András polgármester: Ez személyes ügy, erre nincs módomban válaszolni. 
 
Kocsis Györgyné Óvoda vezetıje:  Nekem arra felhatalmazásom nincs, hogy ebben  az 
ügyben nyilatkozzam, mint munkaadó. De biztosan lesz rá idı, amikor válaszolhatok rá. 
 
Basky András polgármester: Koncepció szintjén megjelent, hogy szeretnénk utakat és 
járdákat javítani, illetve van egy pályázati lehetıség a lakosok részérıl, hogy a járda 
minıségét eszközölhetik. 
 
Oláh Attila képviselı:  Nagy örömömre szolgált, hogy Lajosmizse városát képviselhettem az 
országgyőlésben. Egy konferencián vettünk részt , melyen minden településrıl 3-4 személy 
képviselhette települését. Olyan nagy nevek és országgyőlési képviselık tartottak elıadásokat, 
mint Font  Sándor, Lezsák Sándor, Dr.Áder József, stb. Országgyőlési képviselık, 
néprajzkutatók, közgazdászok, biokutatók és egyéni gazdálkodók kaptak szót. Rendkívül 
demokratikus légkörben zajlódott. Milyen témaköröket feszegettek: a tanyavillamosítás 
befejezésétıl kezdve a gondnoki hálózat bıvítéséig, az uniós pénzekbıl milyen gazdálkodó 
egységek részesültek. 200 ezer gazdálkodó szervezet van bejegyezve Magyarországon, ha a 
támogatási pénzek elosztását vesszük, a 200 ezerbıl 5600 szervezet viszi el a támogatási 
pénzek 60 %-át. Egy hosszas helyzetelemzés volt, ki-ki a maga bajait és javaslatait 
elmondhatta 5 percben. 
A tanyák fennmaradása és védelme, a tanyavilágban meglévı nemzeti értékeink megırzése 
érdekében, valamint a tanyán élık esélyegyenlıségének biztosítására, a Magyar 
Országgyőlés:  
1. Kinyilvánítja, hogy a tanya, a tanyás településrendszer és gazdálkodási forma a magyar 
nemzeti örökség része, sajátos „hungaricum „, amelynek fennmaradása, új életre keltése, 
fejlesztése nemzeti érdek. 
2. Felkéri a Kormányt, hogy 2009. június 30-ig készítsen átfogó jelentést a hazai tanyák 
helyzetérıl. 
3. Felkéri a Kormányt, hogy a 2010. évre vonatkozó központi költségvetésben és 
adótörvényekben kiemelten kezelje a tanyák fejlesztését és az ott élık esélyegyenlıségét. 
4. Felkéri a Kormányt, hogy 2 évente számoljon be a Magyar Országgyőlésnek a tanyák 
helyzetének változásáról, valamint a tanyán élık támogatásának érvényesülésérıl. 
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Maradandó élményben volt részünk. 
A napokban jártam a Damjanich utcában, ahol ritka rossz minıségő munkát végzett a kátyúzó 
brigád, mert ismételten 10-20 kátyút meg lehet számolni. Teljesen kikopott gödrök vannak. A 
Lajosmizse és Ladánybene határán lévı földúton olyan gödrök tapasztalhatók, ami esıs 
idıben megszalad vízzel és arra sincs lehetıség, hogy kikerüljék az összegyőlt csapadékvizet, 
mert benıtték a növények. Gréderezéssel járhatóvá kellene tenni a dőlıutat. 
 
 
Basky András polgármester:  Kátyúzni csak jó utat lehet, ezért a Damjanich utcán újabb és 
újabb kátyúk találhatók. A téli idıjárással megnınek a kátyúk, de ilyenkor már nem szoktunk 
kátyúzni, egy fedıréteget kell, hogy kapjon, mint a Bartók B. utca. 
 
Sápi Tibor képviselı: A ladánybenei polgármesteri hivatalnak és önkormányzatnak a 
feladata, hogy megteremtsék annak az anyagi fedezetét. 
 
Dr.Adonyi Lajos alpolgármester: A 6-os körzetben lakó választópolgár keresett meg, hogy 
az utóbbi idıben sok kóbor kutyával  találkozott és autókat támadtak meg. Ezzel kapcsolatban 
tudunk-e intézkedést tenni. 
 
Basky András polgármester: Kapcsolatban vagyunk egy tatárszentgyörgyi céggel, akik 
ezzel foglalkoznak. A hivatalban Szabó Istvánnak kell bejelenteni hol található a kóbor kutya 
és ı szól a cégnek, akik jönnek és befogják a kutyákat. Ezeknek a kutyáknak van gazdájuk, 
csak nem megkötve tartják ıket. 
 
Sápi Tibor képviselı: Milyen sikerrel járunk a füst elleni küzdelemben, megbírságoltunk-e 
már valakit? Nem lehet a városban olyankor közlekedni. 
 
Basky András polgármester: Bírságolás még nem volt. A hivatal munkatársa bejelentés 
alkalmával kimegy és a tüzet aki gyújtotta felszólítja az eloltására. A tőzoltóságra is érkezett 
már bejelentés tőzgyújtással kapcsolatban. Ez nagy probléma és mindenkinek tudomásul 
kellene venni, hogy avart égetni tilos. A levélhulladékot behozhatja díjmentesen a városháza 
udvarába. 
 
Kollár László képviselı:  A november 15-i ünnepséget szeretném megköszönni a 
polgármester Urnak, valamint a szervezésben résztvevıknek, és a lakosságnak is akik eljöttek. 
 
Basky András polgármester : Köszönjük szépen. 
 
Kele Attila képviselı: Az új úttal kapcsolatban bejelentés érkezett, már most látszódnak a 
hibák az út felületén. Ne vegyük át, a garanciát érvényesítsük. 
 
 
Basky András polgármester: 1 éves garancia van az útra, már javították a bejelentéseket, 
észrevételeket. Garanciális idın belül még javítani fogják. 
 
 
 
 
 
 



 24 

Van-e további interpelláció? 
 
Amennyiben nincs,  kérdezem az interpellálókat,  hogy a kérdésre adott választ elfogadják-e? 
 
Apró Ferenc képviselı: Elfogadom a választ. 
Oláh Attila képviselı.  Elfogadom a választ. 
Dr. Adonyi Lajos alpolgármester:  Elfogadom a választ. 
Sápi Tibor képviselı: Elfogadom a választ. 
Kele Attila képviselı: Elfogadom a választ. 

 
 

Több napirend nem volt, Basky András polgármester a Képviselı-testületi ülést 16.45 órakor 
bezárta. 

 
 

 
 
                                                                kmf. 
 
 
 
 
 
 
      /: Basky András sk. ./                                             /: Kutasiné Nagy Katalin sk../ 
         polgármester                                                                 jegyzı 
 
 
 
 
 
Jegyzıkönyv hitelesítık: 
 
 
 
 
 
    /:  Nagy Erzsébet sk.:/                                           /: Marton Ferenc sk.:/ 
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